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Sammanträde Kommunstyrelsen 2024-09-25 - Kommunstyrelsen - Nämndhandlingar - 

Göteborgs Stad (goteborg.se) 

 

4. Tilläggsyrkande från SD angående redovisning av uppdrag att ta fram ett alternativt 

mått till Polismyndighetens lista över utsatta områden 

Sverigedemokraterna yrkar på att analysmodellen ska kompletteras med variabeln 

föräldraengagemang, då detta är en viktig faktor för att motverka utanförskap och stärka 

det sociala kapitalet i våra bostadsområden. Forskning visar att föräldraengagemang i 

skolan, såsom närvaro på föräldramöten, utvecklingssamtal och anhörigdagar, har en stark 

koppling till barns skolresultat och välmående. I områden där socioekonomiska utmaningar 

är stora, kan ökat föräldraengagemang vara ett viktigt verktyg för att förbättra livsvillkor och 

utbildningsresultat. 

 

5. Tilläggsyrkande från SD angående redovisning av uppdrag att återkomma med förslag 

hur staden kan bidra till att trygga säkerheten för judar i Göteborg 

Flera av stadens partier har väldigt uppenbara problem med att 

förhålla sig till antisemitism. 
Judarna är erkända som en av våra nationella minoriteter, och för SD är det en självklarhet 

att judar i Göteborg ska kunna vara öppna med sin tro och sin identitet. Bär en person en 

Israelsymbol är det inte denne som ska flyttas bort, det är de som är aggressiva och hånfulla 

mot honom som ska bort.  

SD yrkar på att använda stadens verktyg för att motarbeta antisemitism, bland annat 

genom att: 

- Stoppa demonstrationer som hetsar mot folkgrupp 

- Stadens ordningsregler följs, även på GU 

- Beslutet om bojkott av Israel tas bort 

- Involvera ordningsmakten att agera kraftfullt 

- Det finns ett fortsatt behov av att öka kunskaperna om Förintelsen. Vi kan inte 

tigande se på när ytterligare en generation tar till sig antisemitismens gift. Det 

arbetet måste ske brett och tidigt genom utbildning och folkbildning. 

SD yrkar på att stoppa alla bidrag och utbetalningar till Islamistiska föreningar 

 

7. Tilläggsyrkande från SD angående lokala ordningsföreskrifter för Göteborgs Stad 

Med stöd av tidigare beslut från Länsstyrelsen i både Gävleborg och Västra Götalands län, 

där större geografiskt begränsade förbud mot lustgas har godkänts, anser SD att det är hög 

tid för Göteborg att införa ett stadstäckande förbud mot bruk av lustgas. Bruket av lustgas 

utgör ett allvarligt hot mot både folkhälsan och miljön. Det finns flertalet exempel på hur 

frekvent konsumtion av lustgas har lett till allvarliga hälsoproblem, vilket i sin tur kan 

orsaka neurologiska skador som är irreparabla. 

 

https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-09-25=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-09-25==/
https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-09-25=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-09-25==/
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8. Yrkande från SD angående överenskommelse - Förverkligande av den gemensamma 

sträckningen Göteborg – Borås 

Vi ställer oss mycket positiva till den framtida järnvägen mellan Göteborg och Borås. Den 

kommer främja utvecklingen av hela Göteborgsregionen och stärka besöksnäringen i 

Göteborg. Arbetspendlandet underlättas och antalet bussar mellan storstäderna kan hållas 

nere vilket minskar trafikbelastningen i Göteborgs centrala delar. Lika positiv är 

tågförbindelsen till Landvetter flygplats. Nyttorna är många och sedan länge efterfrågade. 

 

Gällande finansieringsdelen av östlig anslutning från Mölnlycke till den nya järnvägen 

ställer vi oss dock tveksamma. Där anser vi att Härryda Kommun behöver ta ett större 

finansiellt ansvar. Göteborgarnas skattemedel ska inte användas för att finansiera andra 

kommuners nyttor, framför allt inte när välfärden i Göteborg går på knäna. 

 

Beslut om kommande avtal i enlighet med överenskommelse i bilaga 2 ska fattas av 

Kommunfullmäktige. 

 

11. Tilläggsyrkande från SD angående anslutning till strategin Jämställt Västra Götaland 

2024-2027 

Sverigedemokraterna yrkar på att Göteborgs Stad, utöver de föreslagna prioriteringarna i 

strategin Jämställt Västra Götaland 2024–2027, även inkluderar att minska social utsatthet 

och psykisk ohälsa hos äldre människor. 

Att motverka social utsatthet/ ensamhet och ohälsa hos äldre skapar en mer 

sammanhållen och inkluderande stad, där även de äldre får de resurser och den omsorg de 

förtjänar. 

 

15.Yttrande från SD angående remiss från Trafikverket - Kungörelse och granskning av 

järnvägsplan för Västlänken, Korsvägen: Förlängd nyttjanderättstid för fastigheterna 

Heden 704:25, Lorensberg 706:10 m fl. Göteborgs kommun, Västra Götalands län 

Sverigedemokraterna i Göteborg har hela tiden varit mot Västlänken. Detta 

bekymmersamma projekt som dras med kostnadsökningar på mångmiljardbelopp, flera års 

förseningar och som orsakar omfattande konflikter mellan olika stadsprojekt, regressivt 

näringsliv, vikande turism, utflytt av företag och människor. 
Göteborgarna, företagarna, den viktiga besöksnäringen och staden har i åratal 

tvingats betala dyrt och försöker överleva mitt i detta kaos som inte verkar ha ett slut. 

Vi tar för givet att mark och natur som tagits i anspråk återställs om arbetet någonsin 

blir klart. 

 

16. Yrkande från SD angående remiss från Havs- och vattenmyndigheten Inbjudan till 

granskning av förslag till ändrade havsplaner 

SD yrkar på att Göteborgs Stads yttrande på remissen ändras då energiutvinningen sker på 

bekostnad av i princip all annan verksamhet och liv i havet. Bland annat lyfter SD 

undervattensbuller, konsekvenser på djurlivet, påverkan på fiskbestånden, turism och 

friluftsliv. 
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17. Yrkande från SD angående remiss från Socialdepartementet - En statlig ordning med 

brottsförebyggande åtgärder för barn och unga (SOU 2024:30) 

SD avstyrker tjänsteutlåtandet  

Barn och ungdomar som begår grova brott såsom sprängdåd och mord är enligt SD inte 

enbart en kommunal eller regional angelägenhet. Det är i dagsläget både nationella samt 

internationella problem, vilket berättigar en statlig myndighet mot ungdomskriminalitet. 

Barn och ungdomar som utnyttjas av kriminella gäng för att begå grova kriminella brott 

utgör ett hot mot medborgarnas säkerhet och trygghet, samtidigt som framtiden raseras för 

de unga som tar på sig dessa uppdrag.  

Inrättandet av en ny statlig myndighet mot ungdomskriminalitet, med inspiration från den 

danska modellen, erbjuda ett mer strukturerat, likvärdigt och effektivt sätt att förebygga 

och hantera ungdomskriminalitet runt om i Sverige. I utredningen saknar vi dock 

resonemanget om psykiatrins och vårdsregionernas bidrag, som blir viktigt framöver för att 

kommunerna ska kunna förbättra och utveckla arbetet mot ungdomskriminaliteten.  

• Nationell likvärdighet 

• Tydligare och mer samordnade Insatser 

• Specialiserad kompetens 

• Systematisk Uppföljning och Kontroll 

 

19. Yttrande från SD angående Göteborgs Stads program för jämlika livsvillkor och jämlik 

hälsa 2024‑2030 

Sverigedemokraterna anser att Göteborgs Stad behöver fokusera på att säkerställa att alla 

barn behärskar svenska språket vid skolstart och att stärka individansvar och kulturella 

värderingar för att skapa jämlika livsvillkor. Att fokusera på att implementera den nya 

socialtjänstlagen, som träder i kraft 2025, bör vara av högre prioritet och ge 

förvaltningarna möjlighet att arbeta proaktivt och effektivt inom sina redan etablerade 

ramar. Vi ser därför inget behov av att anta det föreslagna programmet för jämlika livsvillkor 

och jämlik hälsa, då det riskerar att skapa ineffektivitet och svårigheter att prioritera. 

 

22. Yttrande från SD angående Revidering av Göteborgs Stads riktlinje för god ekonomisk 

hushållning samt resultatreserv och resultatutjämningsreserv 

Att ersätta Resultatutjämningsreserven (RUR) med den nya Resultatreserven  

(RER) med dess regler och villkor, är ett politiskt förslag förhandlat och framtaget  

av Regeringen och Sverigedemokraterna. Vi, i SD Göteborg, anser detta vara ett  

bra förslag och vi står givetvis bakom Tidöpartiernas gemensamma förslag. 
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23. Yrkande från SD angående yrkande från V, S och MP angående förbättrade insatser 

mot antisemitism 

SD yrkar på att staden ska använda de verktyg som redan finns för att motarbeta 

antisemitism, bland annat genom: 
- Demonstrationer som hetsar mot folkgrupp stoppas 

- Stadens ordningsregler följs, även på GU 

- Beslutet om bojkott av Israel tas bort 

- Involvera ordningsmakten att agera kraftfullt 

- Stoppa alla bidrag och utbetalningar till Islamistiska föreningar 

 

Flera av stadens partier har väldigt uppenbara problem med att 

förhålla sig till antisemitism. 

Flera politiska partier har fått skarp kritik för att de inte sätter ned foten när deras företrädare 

sprider grov antisemitism, rasism eller offentligt uttrycker stöd för terrorism. 

- Toppolitiker anklagas för att ha spätt på hatet mot judar där han inför tusentals muslimer 

talade om Palestina och kriget i Gaza och att hans styre klubbade igenom att bojkotta varor 

från Israel.  

- Skarp kritik riktas mot ett partis uteblivna hantering av antisemitism och terrorstöd bland 

sina företrädare. Partiet agerar inte mot företrädare som aktivt sprider rasism mot judar, 

sprider grov antisemitism eller stöder terrorism. 

- Ledare inom samma parti driver på och deltar aktivt vid demonstrationer där det skanderas 

att judar bör dö och att Israel ska raderas från världskartan (för det är i praktiken vad “From 

the river to the sea” och “Krossa sionismen” betyder).  

Hur kan det parti som de samstyr med och deras stödparti tillåta 

detta och fortsätta samarbetet? 

 

24. Yrkande från SD angående hemställan från exploateringsnämnden avseende 

uppsägning av avtal för cykelgarage vid Haga station 

De investeringar vi gör för cykeltrafik i Göteborg ska ge bra resultat och få fler att välja 

cykeln som transportmedel. Det är oklart hur många som faktiskt kommer att cykla till och 

från Station Haga. Garaget har branta ramper ner i underjorden, vilket kan göra att det 

upplevs som otryggt och mindre inbjudande. Ett liknande, kostsamt cykelgarage har redan 

byggts vid Gamlestads Torg, men det används nästan inte. Vi tillstyrker därför 

exploateringsnämndens förslag om att säga upp avtalet för cykelgaraget vid Station Haga 

och inleda utförhandlingar med berörda parter. 

 

27. Yrkande från SD angående redovisning av uppdrag gällande utökad korttidsvistelse för 

barn med funktionsnedsättning 
SD yrkar på att beslut om korttidsvistelse måste föregås av individuell 

behovsprövning. Utan noggranna individuella behovsbedömningar är risken stor att 

platserna på korttidshemmen missbrukas. Oönskade aktörer ska inte tillåtas äventyra de 

platser som är avsedda för de barn som verkligen behöver dem, barn med 

neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF). 
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28. Yrkande från SD angående redovisning av uppdrag om att revidera anvisningar för 

föreningsbidrag riktat till idéburna verksamheter inom delningsekonomin 

SD yrkar på att Göteborgs stad, i likhet bland annat Stockholm, Gävleborg och Skåne, skall 

neka samtliga stöd och bidrag till Ibn Rushd samt återkräva redan utbetalade bidrag. 

Sverigedemokraterna utgår från att inte bara SD utan även övriga partier i Göteborg ser de 

många brister som uppdagats inom Ibn Rushd och nekar organisationen bidrag. 

Göteborgarnas skattemedel ska inte finansiera en organisation med nära kopplingar till en 

terrorklassad organisation och därför är det självklart att återkräva utbetalade medel. 

 

31. Återremissyrkande från SD angående remissyttranden från Göteborgs Stads Parkerings 

AB och Grefab AB angående trafiknämndens utredning gällande båtuppläggning vid 

Saltholmen 

För att inte försämra förutsättningarna för båtuppläggning och för att utöka antalet 

parkeringsplatser, yrkar SD på att Göteborgs Stads Parkerings AB och Grefab AB ser över 

möjligheten att använda en lösning likt P-Arken i området kring Saltholmen. 

En förbättrad parkeringssituation för boende i Södra skärgården har länge varit ett uttryckt 

önskemål med syfte att underlätta en positiv utveckling av skärgården och ge rimliga 

levnadsvillkor för de helårsboende. En möjlighet till parkering för skärgårdsborna vintertid 

nära skärgårdsbåtarna är ett sådant önskemål. Parkeringsbehovet är omfattande, både fasta 

platser för boende i skärgården och tillfälliga platser för besökande. Under delar av året 

påverkas besöksnäringen i området och i skärgården av bristen på parkeringsplatser. Genom 

att utöka antalet parkeringsplatser viss tid under året eller permanent, främjas situationen 

för de boende i Södra Skärgården och besöksnäringen. Vid samtal med representanter från 

öarna har det framkommit att ökning av antalet tillståndsplatser är ett alternativ för att 

fler ska kunna få en parkeringslösning. 

 

32. Tilläggsyrkande från SD angående redovisning av uppdrag gällande förändrad 

samverkan med externa aktörer från stadsdelsnämnder till facknämnder 

Den nyligen genomförda omorganisationen inom Göteborgs Stad, där stadsdelsnämnder 

ersattes av facknämnder med specifika verksamhetsansvar, har medfört betydande 

förändringar i hur staden samarbetar med externa aktörer. Denna fragmentering kan leda 

till att viktiga lokala perspektiv och insikter missas i planeringen och genomförandet av 

stadsutvecklingsprojekt.  

Tidigare hade stadsdelsnämnderna ett bredare ansvar för invånarna inom sina geografiska 

områden, vilket gjorde det enklare för lokala organisationer att samarbeta med kommunen i 

olika frågor, inklusive stadsutveckling och byggnation. SD yrkar på att involvera fler 

organisationer tidigt i processen då det är en framgångsfaktor för att minska antalet 

överklaganden och missnöjen med de projekt som staden genomför. 
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33. Yttrande SD angående Redovisning av uppdrag att kartlägga matfattigdomen i 

Göteborg samt tilläggsuppdrag om att redovisa boendekostnader 

En kritisk punkt i redovisningen är bristen på tydliga samband mellan förändringar i 

ekonomiskt bistånd och matfattigdom. Trots omfattande utredning och analys har det inte 

framkommit konkreta bevis för att ändringar i socialtjänstens rutiner och riktlinjer under 

perioden 2018-2023 direkt påverkat matfattigdomen. Detta väcker frågan om utredningens 

effektivitet och om resurserna kunde ha använts på ett mer direkt stödjande sätt för de 

behövande. Utredningen om matfattigdom har inte gjort en enda person mättare. 

 

 

36. Tilläggsyrkande från SD angående motion av Daniel Augustsson (C) om att införa och 

tillämpa en modell för standardiserad tomtindelning inom ett avgränsat 

nybyggnadsområde i Göteborg 

Innan en pilotstudie initieras är det viktigt att respektive nämnd inhämtar information om 

intresse och genomförbarhet från relevanta exploatörer. Detta för att i ett tidigt skede 

klargöra vilka effekter och konsekvenser en standardiserad tomtindelning bedöms få ur 

exploatörernas synvinkel.  

• Är de intresserade?  

• Finns det förutsättningar för kostnadseffektiv byggnation?  

• Vilka övriga kravställningar och förutsättningar behöver belysas? 

 

37. Yrkande från SD angående motion av Elisabet Lann (KD) om ny modell för förmedling 

av småhustomter 

Sverigedemokraterna håller med om grundintentionen i motionen, att fler skall ha möjligt 

att köpa tomter för att bygga och äga ett eget hus, den tanken är bra. Vi säger dock nej till 

motionärens förslag att lösa problemet med tillgång och fördelning av tomter. Vi tror inte att 

denna fantastiska möjlighet, vem som skall kunna förverkliga sin dröm om att köpa en tomt 

och bygga ett eget hus i Göteborg, skall avgöras av slumpen via ett kommunalt lotteri. 

Vill man på riktigt göra det enklare för fler människor med vanliga inkomster att kunna 

förverkliga drömmen om en tomt och ett hus, då är det tillgången som måste öka vilket 

även leder till ökad valfrihet och lägre priser. 

 

38. Yrkande från SD angående motion av Elisabet Lann (KD) och Kristina Norén Lallo (KD) 

om att öka antalet hundrastgårdar 
SD yrkar på att Staden ska se över och rusta upp befintliga hundrastgårdar samt 

överväga att utöka storleken på dessa där det finns behov. Vi yrkar även på införande av 

kameraövervakning på befintliga och framtida kommunala hundrastgårdar i Göteborg för att 

öka säkerheten och förebygga brott. Vid flera tillfällen har skrupellösa människor 

medvetet placerat ut förgiftad mat eller mat med farliga föremål som spikar och 

fiskkrokar för att skada hundar. 

 

https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1wcmVhZGVyLzY1MDI1NTAmYy0tZG9jdW1lbnQvY2Q2NTY4MmItOTlmYS00ZGIzLTlkNGQtM2E0Njk4YTkyY2Q4JmQmMQ==
https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1wcmVhZGVyLzY1MDI1NTAmYy0tZG9jdW1lbnQvY2Q2NTY4MmItOTlmYS00ZGIzLTlkNGQtM2E0Njk4YTkyY2Q4JmQmMQ==
https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1wcmVhZGVyLzY1MDI1NTAmYy0tZG9jdW1lbnQvY2Q2NTY4MmItOTlmYS00ZGIzLTlkNGQtM2E0Njk4YTkyY2Q4JmQmMQ==
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39. Yttrande från SD angående motion av Axel Josefson (M), Nina Miskovsky (M), Anneli 

Rhedin (M) och Edwin Friedlaender (M) om en samordnad utbetalningsenhet för bidrag till 

organisationer 
Sverigedemokraterna vill poängtera vikten av att ha tydliga transparenta 

uppföljningskrav då det är göteborgarnas pengar som används. I kommunfullmäktige 

kommer vi därför yrka på att kommunstyrelsen i samverkan med berörda nämnder tillser att 

det vid varje bidragsbeslut anges tydliga och transparenta uppföljningskrav. Detta skall 

inkludera information om hur, när och var uppföljningen skall ske. Denna information skall 

delges både den sökande och berörd nämnd innan beslut om bidrag fattas och berörda 

nämnder skall göra oanmälda besök hos bidragstagande organisation. 

 

 

40.Yrkande från SD angående göteborgsförslag 13025 för beslut - Rätt för pensionärer att 

ta med barn på sitt Västtrafikkort 

Vi yrkar på att ärendet ska beredas vidare då det finns stora samhällsnyttor och fördelar 

med förslaget. Under många år har personer med seniorkort haft möjlighet att ta med barn 

utan extra kostnad vid resor i kollektivtrafiken i Göteborg. Att kunna ta med barnen på 

resan är ett starkt hjälpmedel för att bryta den sociala isolering som många äldre drabbas 

av och barnens utveckling främjas av att i högre grad kunna ta del av vad staden och dess 

omgivningar har att erbjuda. 

 

46. Yrkande från SD angående stöd till göteborgare som drabbats av Socialdemokraternas 

Kombilotteriet eller av andra spelbolag som använder aggressiva försäljningsmetoder 

Många äldre är tyvärr offer för bedrägerier och aggressiv telefonförsäljning. Bedragare från 

hela världen, exempelvis från en plats i Spanien, utsätter svaga grupper i samhället och 

bedrar dem med lögnaktiga löften. Ett högaktuellt och avskräckande exempel är 

Socialdemokraterna och deras Kombilotteriet. 

SD yrkar på att staden genomför en genomlysning för att informera de som utsatts för 

bedrägeri och aggressiv telefonförsäljning om deras rättigheter och möjligheter att få stöd. 

Via stadens juridiska avdelning ska de drabbade erbjudas hjälp med att föra grupptalan i 

syfte att försöka få tillbaka deras pengar. 

 

47. Tilläggsyrkande från SD om att avsluta finansiering av studieförbundet Ibn Rushd 

Sverigedemokraterna har i åratal drivit frågan om att Göteborgs kommun inte skall ge 

något som helst stöd till Ibn Rushd samt att Ibn Rushd skall återkrävas alla de bidrag de 

redan erhållit. Ibn Rushd har upprepade gånger blivit påkomna med att bedriva islamistisk, 

homofobisk, kvinnofientlig och antisemitisk verksamhet. 


